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کوتاه اقتصادی

رئیس کل س�ازمان توسعه 
تجارت با تاکید بر این که هیچ 
بخش�نامه ای یا دستورالعملی 
در خص�وص ح�ذف ارز مرجع 
کالاه�ای اساس�ی به دس�ت 
م�ا نرس�یده، گف�ت: همچنان 
کالاه�ای اساس�ی ارز مرجع و 
دارو ارز مبادل�ه ای می گیرد و 
هیچ تغییری ص�ورت نگرفته 

است.
حمی��د صاف��دل در گفت و گو 
با خبرگزاری فارس، در پاس��خ به 
این س��ؤال که روز گذشته خبری 
منتشر شد مبنی بر این که حذف 
ارز مرجع کالاهای اساس��ی و دارو 
اظهار داش��ت: ثبت س��فارش در 
براساس  سازمان توس��عه تجارت 
سیاس��ت های ارزی بانک مرکزی 

صورت می گیرد.
وی اف��زود: از چن��د ماه پیش 
تاکن��ون ثبت س��فارش دارو با ارز 
مبادل��ه ای صورت می گی��رد و به 

بخشنامه اخیر ارتباطی ندارد.
رئیس کل س��ازمان توس��عه 
تجارت گفت: طبق رویه هایی که از 
قبل ادامه داشته است ثبت سفارش 
کالاه��ای اساس��ی ب��ا ارز مرجع 
انجام می ش��ود و هیچ بخش��نامه ، 
دس��تورالعمل و یا دستوری مبنی 
ب��ر ح��ذف ارز مرجع ب��رای ثبت 
سفارش کالاهای اساسی به دست 

ما نرسیده است.
از س��وی دیگ��ر مع��اون وزیر 
صنعت، معدن و تجارت با اش��اره 
ب��ه مصوبه جدی��د دولت مبنی بر 
حذف ارز مرجع کالاهای اساسی و 
دارو گفت: ارائه ارز مرجع به بخش 

خصوصی حذف شده است.
حس��ن رادمرد در گفت و گو با 
مهر گفت: نیاز کش��ور به کالاهای 
اساسی تا پایان امسال با ارز مرجع 
تامین ش��ده و در اختیار ش��رکت 
بازرگان��ی دولتی ایران قرار گرفته 
اس��ت که به فراخور ب��ازار توزیع 

خواهد شد.

معاون وزی��ر صنعت، معدن و 
تجارت افزود: موض��وع حذف ارز 
مرجع ب��رای کالاهای��ی همچون 
گوش��ت و برنج به تدریج از س��ال 
گذش��ته آغاز ش��ده بود، اما برای 
تنظی��م ب��ازار، تکمی��ل ذخای��ر 
استراتژیک و عمل به تکالیف دولت 
در تامین کالاها همچنان شرکت 
بازرگانی دولتی با همکاری شرکت 
پش��تیبانی امور دام ب��ا ارز مرجع 
اقدام به واردات و ذخیره سازی کالا 

خواهند کرد.
وی تصریح کرد: در حال حاضر 
نحوه واردات و ذخیره سازی گندم، 

روغن، ش��کر و نهاده های دامی با 
ارز مرجع از س��وی دولت صورت 
می گی��رد و تنها ارائه ارز مرجع به 
بخش خصوصی حذف شده است.

رادمرد توضیح داد: البته بخش 
خصوصی اگر کالاهای اساسی وارد 
ک��رده و آن را تحویل دولت دهد، 
مشمول دریافت ارز مرجع می شود.
معاون وزی��ر صنعت، معدن و 
تجارت خاطرنش��ان کرد: تکمیل 
ذخایر مورد تکلیف دولت و تامین 
ذخایر استراتژیک همچنان مشمول 
دریافت ارز مرجع می شود و جای 

نگرانی برای بازار نیست.

رئیس کل سازمان توسعه تجارت:

کالاهای اساسی و دارو 
کماکان ارز مرجع و مبادله ای می گیرند

بان�ک مرک�زی فهرس�ت 
گرانی 42 قلم کالای اساس�ی 
موردنیاز مردم در هفته منتهی 
به 7 تیرماه جاری را تأیید کرد 
که بر اساس آن قیمت مرغ در 
یک هفته 9/3 درصد افزایش 

یافته است.
بانک مرکزی گزارش متوسط 
قیمت خرده فروشی برخی از مواد 
خوراک��ی در ته��ران ط��ی هفته 
منته��ی به 7 تیرم��اه 92 را اعلام 
کرد. براساس این گزارش تغییرات 
نرخ 42 قلم کالای اساسی منتشر 

شده است.
در هفته مورد گزارش، در گروه 
لبنیات بهای تمام اقلام این گروه 
بدون تغییر ب��ود. قیمت تخم مرغ 
افزای��ش جزئی یافت و ش��انه ای 
740000 الی 93000 ریال فروش 
می رف��ت. در گروه برن��ج، بهای 
برنج داخله درجه یک و درجه دو 
افزایش داش��ت. در گروه حبوب، 
قیمت نخود، لوبیا چشم بلبلی، لوبیا 
سفید و لوبیا قرمز افزایش یافت و 
بهای سایر اقلام این گروه ثابت بود.

در هفت��ه م��ورد بررس��ی، در 
میادی��ن زیرنظر ش��هرداری هلو 
عرضه نمی شد و گوجه سبز عرضه 

کمی داشت ولی سایر اقلام میوه 
و س��بزی تازه که تعدادی از آنها 
از نظر کیفی در سطح پایین قرار 
داش��تند، به نرخ مصوب سازمان 
میادین می��وه و تره بار عرضه می 

گردید.
میوه فروش��ی های سطح شهر 
اقلام مرغوب میوه و س��بزی تازه 
را عرضه می نمودن��د که در گروه 
میوه های تازه قیمت گوجه س��بز و 
هلو افزایش ولی بهای س��ایر اقلام 
این گروه کاهش داش��ت. در گروه 
سبزی های تازه قیمت کدو سبز و 
سبزی های برگی افزایش ولی بهای 
سایر اقلام این گروه کاهش یافت.

در ای��ن هفته قیمت گوش��ت 
گوس��فند و گوش��ت ت��ازه گاو و 
گوس��اله بدون تغیی��ر بود و بهای 

گوش��ت م��رغ افزای��ش داش��ت. 
در هفت��ه م��ورد بررس��ی، قیمت 
قند، ش��کر، چای خارجی و انواع 

روغن نباتی ثابت بود.
در هفته مورد بررسی، در گروه 
برن��ج بهای برنج داخله درجه یک 
و درج��ه دو به ترتیب معادل 1/1 
درصد و 6/1 درصد افزایش داشت. 
در گروه حبوب، قیمت نخود معادل 
1/0 درصد، لوبیا چشم بلبلی 1/6 
درص��د، لوبیا س��فید 0/3 درصد 
و لوبی��ا قرم��ز 0/2 درصد افزایش 
یافت و بهای سایر اقلام این گروه 

ثابت بود.
در هفته مورد گزارش، در گروه 
میوه های تازه قیمت گوجه س��بز 
معادل 2/4 درصد و هلو 9/2 درصد 
افزایش ولی بهای س��ایر اقلام این 

گروه بین 0/6 درصد تا 7/9 درصد 
کاهش داشت. در گروه سبزی های 
تازه قیمت کدو س��بز معادل 2/5 
درص��د و س��بزی های برگی 1/1 
درص��د افزایش ولی بهای س��ایر 
اق��لام این گروه بین 0/4 درصد تا 

6/2 درصد کاهش یافت.
در ای��ن هفته قیمت گوش��ت 
گوس��فند و گوش��ت ت��ازه گاو و 
گوس��اله بدون تغیی��ر بود و بهای 
گوش��ت مرغ مع��ادل 9/3 درصد 

افزایش یافت.
در هفته مورد بررس��ی قیمت 
قند، ش��کر، چای خارجی و انواع 

روغن نباتی ثابت بود.
براساس این گزارش: متوسط 
قیم��ت گ��روه لبنی��ات در هفته 
مذک��ور نس��بت به هفته مش��ابه 
س��ال قبل 43/4 درصد، تخم مرغ 
68/3 درصد، برن��ج 63/6 درصد، 
گ��روه حب��وب 107/3 درص��د، 
گ��روه میوه های تازه 26/1 درصد، 
س��بزی های ت��ازه 72/8 درص��د، 
گوشت قرمز 56/2 درصد، گوشت 
مرغ 1/9 درصد قند و شکر 41/8 
درص��د، چ��ای 100/5 درص��د و 
روغن نباتی 58/2 درصد افزایش 

یافته است.

بانک مرکزی فهرست گرانی 42 قلم کالای اساسی را تأیید کرد

یک عضو هیات رئیسه کمیسیون بهداشت و 
درمان مجلس شورای اسلامی معتقد است: اگر 
دول�ت یارانه 2200 میلیارد تومانی که برای دارو 
در نظر گرفته اختصاص دهد می تواند از افزایش 

قیمت دارو جلوگیری کند.
عبدالرحمان رس��تمیان در گفت وگو با ایس��نا با 
اش��اره به روند افزایش قیمت دارو در هفته های اخیر، 
گفت: امیدواریم وزارت بهداشت یارانه 2200 میلیارد 
تومان��ی که ب��رای دارو در نظر گرفته ب��ود به گونه ای 
اختص��اص دهد تا در زمان مناس��ب ش��اهد افزایش 

قیمت دارو نباشیم.
نایب رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
ش��ورای اس��لامی با بیان اینکه در نخستین جلسات 
کمیس��یون بهداش��ت، معاون��ت غ��ذا و دارو وزارت 
بهداشت گزارشی را در مورد وضعیت دارو ارائه خواهد 
کرد، گفت: مقرر ش��ده تا معاونت غذا و داروی وزارت 
بهداشت با کار کارشناسی گزارشی را ارائه کند تا روند 
اختصاص یارانه دارو در آن تشریح شود که این یارانه 
ب��ه تولیدکننده تعلق می گیرد یا مردم و نقش وزارت 
بهداش��ت و یا وزارت رفاه برای کم کردن قیمت دارو 

چگونه خواهد بود.
این عضو هیات رئیسه کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس خاطرنشان کرد: مجلس تاکید دارد که تکلیف 
یارانه دارو به زودی مشخص شود و در صورت مشخص 
شدن قیمت داروها، فورا بیمه ها نیز قیمت تاییدی را 
قبول کنند در حالی که بسیاری از بیمه ها تغییرات را 
یا به س��ختی می پذیرند و یا افزایش قیمت دارو را به 

صورت آزاد پرداخت می کنند.
رس��تمیان تاکید ک��رد: از معاونت غ��ذا و داروی 

وزارت بهداش��ت خواسته شده که گزارش کارشناسی 
شده ای را در مورد قیمت گذاری دارو به مجلس شورای 

اسلامی ارائه کند.
وی ابراز امیدواری کرد که وزارت بهداشت نیز نقش 
حمایتی داش��ته باشد تا با برنامه ریزی دقیق و کنترل 
قیمت ها مانع از این ش��ود که ش��اهد افزایش بیش از 

اندازه قیمت داروها در کشور باشیم.
نایب رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
ادامه داد: با توجه به اینکه ارز 1226 تومان حذف شده 
طبیعی است که در صورت تورم داخلی، قیمت ها نیز 
افزایش  یابد زیرا زمانی که ارز تعلق نگیرد بسیاری از 
داروها و یا مواد اولیه از خارج از کش��ور وارد می شوند 
ک��ه به تبع تاثی��ر مابه التف��اوت آن در قیمت داروها 

مشاهده می شود.
نماینده مردم دامغان در مجلس افزود: تاکید ما به 
دولت این است که سریعا یارانه 2200 میلیارد تومانی 
را معرف��ی کند که به کدام بخ��ش اختصاص خواهد 
یافت تا بتوانیم با ثبات قیمت دارو از افزایش بی رویه 

آن جلوگیری کنیم.
رستمیان در بخش دیگری از این گفت وگو با تاکید 
بر اینکه باید نقش مدیریتی بر روی شرکت های تولیدی 
دارو وجود داش��ته باش��د، گفت: می توانیم نقدینگی 
شرکت های دارویی را افزایش دهیم که با حمایت آنها 

تولیدات نیز افزایش خواهد یافت.
وی اف��زود: ایران توانمندی خوبی برای تولید دارو 
دارد به وی��ژه اینکه قیمت دارو در کش��ورهای منطقه 
نیز خیلی بیش��تر از ایران اس��ت می توانیم با حمایت 
ش��رکت های داروی��ی، بازارهای خ��وب صادراتی هم 

پیدا کنیم.

عضو کمیسیون بهداشت: با اختصاص  یارانه

دولت از افزایش قیمت دارو
جلوگیری کند

* معاون سازمان نظام مهندسی ساختمان استان تهران گفت: از میان 
6000 بازدید صورت گرفته از ساختمان   های در حال ساخت 900 مورد 
دستور توقف و 1200 مورد هشدار گرفتند. رضا حیدریون اظهار کرد: 
در بازدید از س��اختمان های در حال ساخت در استان تهران که طی 
پنج ماه اخیر صورت گرفت 300 س��اختمان کنترل سازه ای شده  اند 
که 40 درصد ساختمان  ها معادل 118 مورد مشکل  سازه ای داشتند 

که برای مقاوم سازی آنها هشدار داده شد.
* سخنگوی شرکت ملی گاز ایران با اعلام این که در حال حاضر 
گازرس�انی به نیروگاه  های گازی کشور از مرز 170 میلیون متر 
مکعب در روز عبور کرده اس�ت، از افزایش آن به 180 میلیون 
متر مکعب در روزهای آینده خبر داد. مجید بوجارزاده افزود:  
همزم�ان ب�ا ورود فصل گرما و تابس�تان و اوج مصرف برق، با 
تلاش متخصصان، گازرس�انی به نیروگاه ها نیز همچون س�ایر 
مبادی مصرف گاز بدون کوچکترین محدودیتی در حال انجام 
است. وی  اظهار داشت: هم  اکنون 68 نیروگاه در کشور از گاز 
طبیعی استفاده می کنند که این امر اشاره به اهمیت نقش گاز 
در صنعت کش�ور دارد و با توجه به این که تعمیرات اساسی و 
دوره ای پالایشگاه ها و سایر تاسیسات گازی آغاز شده، مشکلی 

در گازرسانی به این نیروگاه ها وجود ندارد.
* مدیرعامل ش��رکت بازرگانی دولت��ی ایران گفت: ما نمی گوییم که 
کیفیت نان در حد ایده آل قرار دارد ولی اگر نانوایی نان بد تولید کند 
مردم از او خرید نمی کنند. عباس قبادی در پاسخ به این سوال که آیا 
قیمت نان در دولت دهم تغییر می  کند بیان کرد: فعلا افزایش قیمت  

نان در دستور کار نیست.
* سیزدهمین نمایشگاه بین المللی صنعت ساختمان امروز با 
حضور 934 شرکت داخلی و 127 شرکت خارجی از 20 کشور 
خارج�ی در محل دائمی نمایش�گاه بین المللی افتتاح خواهد 
شد. در این نمایشگاه، کالاهایی همچون  ابزارآلات، تجهیزات 
و ماشین آلات ساختمانی، تجهیزات و لوازم ایمنی، در و پنجره، 
شیش�ه ماشین آلات وابس�ته، افزودنی  های عایق های صوتی، 
لوازم و تجهیزات الکتریکی، روشنایی، مصالح ساختمانی پایه 

و... به نمایش گذاشته می شود.
* معاون وزیر نفت پاکستان گفت: ساخت خط لوله انتقال گاز ایران 
به پاکس��تان تا پایان س��ال 2014 به پایان خواهد رسید. به گزارش 
روزنامه  پاکستانی نیشن، عابد سعید معاون وزیر نفت جدید پاکستان 
در گفت وگو با رادیوی این کشور افزود: عملیات ساخت خط لوله انتقال 
گاز ایران به پاکستان در جریان است و تا پایان سال 2012 به پایان 
خواهد رسید. وی ادامه داد: پاکستان روزانه 750 میلیون فوت مکعب 
گاز از طریق این خط لوله از ایران دریافت خواهد کرد که این میزان 
گاز به این کشور در غلبه بر بحران انرژی پاکستان کمک خواهد کرد.

مدیرکل دفتر غلات، وزارت 
جهاد کش�اورزی گف�ت: دولت 
گندم خارجی را س�ال گذش�ته 
 171 امس�ال  و  درص�د   214
درص�د گرانتر از محصول داخل 
خریداری کرد ب�ا این حال نامه 
وزارت جهاد برای افزایش قیمت 
هم روی میز معاون رئیس جمهور 

است.
دلاور حیدرپ��ور در گفت و گو 
ب��ا خبرگزاری ف��ارس، درباره اینکه 
برخی اعلام می کنند گندم تولیدی 
کجاست که خریداری شود؟ گفت: 
پیش بینی وزارت جهاد کش��اورزی 
تولی��د 12 میلی��ون ت��ن گندم در 
س��ال جاری است و هنوز هم تأکید 
می کند این تولید محقق می شود اما 
به جای طرح اینگونه صحبت ها باید 
برنامه ها و سیاست های خرید گندم 

ساماندهی شود.
مدی��ر کل دفتر غلات، حبوبات 
و نبات��ات علوف��ه ای وزارت جه��اد 
کش��اورزی ب��ا تأکید ب��ر تولید 12 
میلی��ون تن گندم در س��ال جاری، 
افزود: برخی اس��تان های گرمس��یر 
هن��وز گندم های خ��ود را به  مراکز 
خرید تحویل می دهند و بس��یاری 
از اس��تان های سردس��یر کشور نیز 

برداشت خود را آغاز نکرده اند.
وی با اش��اره به تولید گندم در 
استان های سردسیر گفت: پیش بینی 
می شود آذربایجان شرقی 750 هزار 
ت��ن، آذربایجان غربی 600 هزار تن، 
اردبیل 600 هزار تن، خراسان رضوی 
800 هزار تن، خراسان شمالی 300 
هزار تن، خوزستان 1/5 میلیون تن، 
ف��ارس 1/6 میلیون تن، کرمانش��اه 
600 هزار تن، کرمان 220 هزار تن، 
کردس��تان 550 هزار تن و گلستان 
یک میلی��ون و 100 هزار تن گندم 

تولید کنند.
حیدرپور مناسب نبودن قیمت 
خرید گن��دم را عامل کاهش خرید 
دولتی عنوان کرد و گفت: در حالی 
ک��ه قیمت تمام ش��ده گندم 820 
ت��ا 850 تومان اس��ت، ن��رخ خرید 
تضمین��ی گندم 720 تومان تعیین 
ش��ده و این انگیزه کشاورزان برای 
تحویل گندم ب��ه دولت را  کمرنگ 

کرده است.
وی ادام��ه داد: حتی نرخ کرایه 
حمل نیز که از س��وی وزارت جهاد 
کشاورزی کیلویی 40 تا 50 تومان 
تا مراکز خرید پیشنهاد شده بود را 

نیز پرداخت نمی کنند.
حیدرپ��ور گف��ت: در چنی��ن 
شرایطی دلالان هر کیلوگرم گندم 
را 810 تومان سر مزرعه، بدون افت 

و بدون کرایه خریده و پول آن را به 
صورت نقدی تحویل می دهند.

وی اف��زود: اما خری��د دولتی با 
اینک��ه با قیمت پایین تری نیز انجام 
می ش��ود 3 روز بعد از خرید )مدت 
زمانی که اطلاعات وارد سامانه شود( 

پرداخت می کنند.
حیدرپور گفت: کشاورزی که 4 
تا 9 ماه با تم��ام ناملایمات کمبود 
کود، اعتبار، س��رمایه و تحمل گرما 
و سرما تولید کرده ترجیح می دهد 
محص��ول خود را ب��ه دلالانی که به 
صورت نق��دی پرداخ��ت می کنند 
تحوی��ل ده��د تازه در ای��ن معامله 
متحمل زحمت زیاد هم در مقایسه 

با خرید دولتی نمی شود.
مدیرکل دفتر غ��لات، حبوبات 
و نبات��ات علوف��ه ای وزارت جه��اد 
کشاورزی با بیان اینکه دولت گندم 
را ب��ه قیمت بالات��ری وارد می کند، 
تصریح کرد: این جای س��ؤال است 
که چرا دولت ترجیح می دهد گندم 
از خارج به قیمت بالا وارد کند اما از 
کشاورز داخلی خود به قیمت پایین 

خریداری می کند.
وی ادامه داد: سال گذشته 6/6 
میلیون تن گندم با متوسط قیمت 
360 دلار در هر تن وارد کشور شد 
در حالی که در همان زمان از کشاورز 
داخلی کیلوی��ی 420 تومان )168 
دلار در هر تن( خریداری می کردند.
حیدرپور در پاس��خ به کس��انی 
که می گویند گندم تولیدی کش��ور 
کاهش یافته گفت: سال 89 حدود 
11 میلی��ون تن و س��ال 90 حدود 
5 میلی��ون و 300 ه��زار تن خرید 
تضمینی ب��ه دلیل مناس��ب بودن 

قیمت انجام شد.
وی ادامه داد: اما به یکباره سال 
91 خرید تضمینی به دلیل رها شدن 
سیاست های خرید و پایین بودن نرخ 
خرید تضمینی به دو میلیون و 400 

هزار تن رسید.
حیدرپ��ور گف��ت: پایین آمدن 
حج��م خری��د تضمینی ب��ه معنی 
آن نیس��ت ک��ه به یک ب��اره تولید 
کش��اورزان کاهش یافته باشد زیرا 
زمین هایی که کشاورزان برای کشت 
گندم اختص��اص می دهند معمولاً 
ثابت است و در طول سال ها نوسان 

معنی داری ندارد.
وی تأکی��د ک��رد: پایین آمدن 
حج��م خرید تضمین��ی در طی دو 
سال تنها دلیلش این است که دولت 
تدبیری برای خرید تضمینی گندم 
نداش��ته زیرا حداق��ل تلاش دولت 
باید این می ش��دکه گندم تولیدی 
کشاورزان خود را به همان قیمتی که 
از خارج وارد می کند خریداری کند.
وی گفت: در دو ماهه اول سال 
جاری 600 هزار تن گندم با متوسط 
قیم��ت 411 دلار در ه��ر تن وارد 
کشور شده که این میزان در مقایسه 
با میزان خریدی که از کش��اورزان 
داخل می شود 171 درصد رشد دارد.

از حیدرپور س��ؤال ش��د وزارت 
جهاد کش��اورزی خودش در تعیین 

نرخ خرید تضمینی گندم نقش دارد 
و چرا در طول این مدت تلاشی برای 
افزایش قیمت نداشته است؟ گفت: 
وزارت جه��اد کش��اورزی زمانی که 
قیمت خرید تضمینی را 550 تومان 
اعلام کردند نامه نوش��ت و قیمت را 
به 720 تومان افزایش دادند بعد از 
آن هم قیمت کیلویی 820 تومان را 
پیشنهاد دادیم اما موافقتی از سوی 

دولت انجام نشد.
وی گفت: حتی در مورد هزینه 
حمل تا مراکز خرید نیز کیلویی 40 
تا 50 تومان را پیش��نهاد دادیم اما 
هنوز به کشاورزان پرداخت نمی شود.

حیدرپور تأکید ک��رد: به دلیل 
دارد  وج��ود  ک��ه  س��وءمدیریتی 
گندم ه��ای تولیدی کش��اورزان به 
مرغداری ه��ا و دامداری ه��ا می رود 
زیرا قیمت گندم ارزان تر از نهاده ای 
مانند ذرت است که برای دام و طیور 

استفاده می شود.
همچنی��ن  داد:  ادام��ه  وی 
کش��اورزان به دلی��ل قیمت پایین 
خری��د تضمین��ی منتظر هس��تند 
تا قیم��ت بالا رود و بع��د به دولت 

تحویل دهند.
وی گفت: در ش��رایط معمولی 
می��زان مص��رف گن��دم دام��ی در 
دامداری ها و مرغداری های کش��ور 
یک میلیون و 800 هزار تن اس��ت، 
ام��ا از آنجای��ی که در ح��ال حاضر 
نهاده های دامی گرانتر از گندم است 
میزان مصرف در این بخش به 2/5 تا 

3 میلیون تن می رسد.
حیدرپور در پاسخ به اینکه چه 
اس��تدلالی برای اثب��ات تولید 12 
میلیون تن گندم دارید؟ گفت: 2/5 
میلیون هکتار مزرعه آبی به کشت 
گندم اختصاص یافته که در صورت 
داش��تن میانگین تولید 3/6 تن در 
هکتار در مجم��وع 9 میلیون تن از 

کشت آبی گندم تولید می شود.
وی ادام��ه داد: همچنی��ن ب��ا 
احتساب 3/5 میلیون هکتار کشت 
گندم دیم و داش��تن عملکرد 900 
کیلوگرم در هکتار امسال 3 میلیون 
تن از زمین های دیم گندم به دست 
می آید که مجموع گندم های آبی و 
دی��م حداقل 12 میلیون تن خواهد 

شد.
وی گفت: عاجزانه از دولت تقاضا 
داریم به گونه ای خرید تضمینی گندم 
را مدیریت کن��د تا این محصول به 
جای استفاده نامناسب در دامداری ها 
و مرغداری به مصرف انسانی برسد 
و تلاش کش��اورزان ب��ه جای خارج 
در خدم��ت رونق تولید و اش��تغال 

داخل باشد.
مدی��ر کل دفتر غلات، حبوبات 
و نبات��ات علوف��ه ای وزارت جه��اد 
نام��ه  ک��رد:  تصری��ح  کش��اورزی 
درخواس��ت افزای��ش ن��رخ خری��د 
تضمین��ی گن��دم از س��وی وزارت 
جهاد کش��اورزی ب��ه رئیس جمهور 
داده ش��ده اس��ت و امیدوارم به این 
نامه که درخواست کشاورزان است 

پاسخی داده شود.

مدیرکل غله وزارت جهاد کشاورزی:

دولت گندم خارجی را گرانتر از داخلی می خرد

رئیس سازمان حفظ نباتات 
اع�لام ک�رد: محموله های انبه 
بدون نظارت این سازمان وارد 

شده و مورد تأیید نیست.
رض��ا فتوحی در ای��ن باره به 
ایس��نا گف��ت: محموله ه��ای انبه 
ب��دون نظارت و ارزیابی س��ازمان 
حفظ نباتات به کشور وارد شده اند 
و مورد تایید این سازمان نیستند.

به نظر می رس��د ب��ا توجه به 
وجود قوانین و مقررات برای واردات 
و عرضه محصولات کش��اورزی در 
ب��ازار باید فکری به حال انبه هایی 
کرد که شاید شبانه به کشور وارد 
شده باشند اما در روز روشن در بازار 
میوه فروخته می شوند که ممکن 
اس��ت س��لامت مصرف کنندگان 
را به مخاط��ره بیندازد. گرچه هر 
سال واردات یا قاچاق میوه داستان 
تکراری و پرحاش��یه ای اس��ت که 
اظهارنظرهای بس��یاری به همراه 
دارد اما امس��ال تفاوتی اساسی با 
سال های گذشته داشت و آن هم 
این بود که وزارت جهاد کشاورزی 
اعلام کرد: ب��ه دلیل تولید فراوان 
انواع می��وه، هیچ مج��وزی برای 

واردات صادر نشده است.
مهم تر اینکه س��الم یا ناسالم 
کش��اورزی  محص��ولات  ب��ودن 
وارداتی یا صادراتی را کش��ورهای 
مب��دأ و مقصد براس��اس قوانین و 
استانداردهای داخلی و بین المللی 
ارزیاب��ی می کنند ک��ه البته این 
موضوع برای محموله های قاچاق 
صدق نمی کند و نمی توان از سالم 

یا آلوده بودن آنها مطمئن بود.

سازمان حفظ نباتات:
سلامت

 انبه های وارداتی
 مورد تأیید نیست

وزیر ارتباطات اقدام ش�رکت خدمات ماهواره اینتل ست در 
قطع شبکه های ایرانی را خلاف مقررات بین المللی دانست.

محمدحس��ن نامی در گفت وگو با فارس اظهار داشت: اقدام شرکت 
خدمات ماهواره ای اینتل س��ت  در جلوگیری از پخش شبکه های ایرانی 

از نظر قانونی توجیه ندارد.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات افزود: طبق اساس��نامه س��ازمان 
بین الملل��ی ارتباط��ات ماهواره ای ای��ن اقدام خلاف قوانی��ن و مقررات 

بین المللی است.
وی گفت: ما این اقدام را از طریق سازمان ملل پیگیری خواهیم کرد 

تا جلوی این قبیل اقدامات غیرقانونی گرفته شود.
نامی تصریح کرد: قطع برنامه های پرس تی وی و العالم نشان می دهد 
که این شبکه ها در جذب مخاطب و انتقال مفاهیم و تاثیرگذاری موفق 

عمل کرده اند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: اکنون ما نیز باید امکاناتی را 
به وجود آوریم که محتوای این شبکه ها به دست علاقمندان آشنایی با 
معارف اسلام و جمهوری اسلامی ایران برسد و در این رابطه طرح های 
جدید ماهواره ای در دستور کار است که زمینه انتشار معارف جمهوری 

اسلامی ایران را بی نیاز از خارجی ها فراهم می کند.
قراردادهای جدید وزارت ارتباطات و پرسپولیس!

در آستانه اتمام مدت قانونی دولت دهم، وزارت  ارتباطات چند قرارداد 

جدید با تیم پرسپولیس امضا کرد.
واگذاری باشگاه پیام وزارت ارتباطات به پرسپولیس به مدت 3 سال 
و راه اندازی ش��هرک ارتباطات )ICT( توسط این تیم فوتبالی از جمله 

این قراردادهاست.
همچنین بحث همکاری پرس��پولیس در راه اندازی اپراتور چهارم از 
دیگر مواردی اس��ت که در رس��انه ها به عنوان توافق وزارت ارتباطات و 
پرس��پولیس مطرح شده است. البته درباره این توافقات عجیب و غریب 

وزیر ارتباطات توضیحاتی به خبرنگاران داد.
نامی در پاس��خ به این س��وال ایسنا که در ش��رایط فعلی که اپراتور 
سوم با مشکلات متعدد مواجه شده و حتی ادامه برخی فعالیت های آن 
هنوز در هاله ای از ابهام است و در حالی که زمان فعالیت  دولت فعلی 
رو به پایان اس��ت چه ضرورتی دارد که با س��رعت و عجله قراردادهای 
مختلفی با تیم پرس��پولیس به امضا برسد و از جمله بخش هایی از کار 
اپراتور چهارم برعهده این تیم گذاشته شود؟ همچنین در شرایطی که 
متخصصان بسیاری در حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات حضور دارند 
چه لزومی دارد که به یکباره امور تخصصی به یک تیم ورزش��ی واگذار 
ش��ود اظهار کرد: برای راه اندازی ش��هرک ارتباطات و فناوری اطلاعات 
نیاز به سرمایه گذاری بسیار وجود دارد و اکنون در میان 15 شرکتی که 
قرار اس��ت در این زمینه سرمایه گذاری کنند، یکی از موارد هم باشگاه 

پرسپولیس است.

نامی: در پی قطع شبکه های »پرس تی وی« و »العالم«

ایران به دنبال طرح های جدید ماهواره ای است

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران معتقد 
اس�ت: پیروزی گفتمان اعتدال، تدبیر و قانونمداری زمانی محقق 
می شود که ترجمه عملیاتی گفتمان در عمل به ظهور و بروز برسد 
و اعتدال در همه ارکان مدیریتی، بینشی و رفتاری مشاهده شود.

یحیی آل اسحاق دیروز در سی و یکمین نشست هیات نمایندگان اتاق 
تهران با قدردانی از ملت ایران به دلیل خلق حماسه پرشور 24 خردادماه 
اظهار کرد: پیروزی گفتمان تدبیر، قانونمداری، اخلاقیات  بر کشور مبارک 
است اما در عمل باید تدبیر مبتنی بر علم، تجربه، واقعیت نگری، عقلانیت 

و اخلاق را در دولت آینده شاهد باشیم.
وی با تبریک به رئیس جمهوری منتخب ابراز امیدواری کرد که فضای 
تعاملی در داخل و خارج از کشور ایجاد شود و از سوی دیگر حقوق فردی 
و اجتماعی به طور عملی با انضباط لازم در همه ارکان کشور تسری پیدا 
کند تا بتوان با یک انسجام، وحدت و همدلی فضای کنونی را حفظ کرد.

آل اسحاق با یادآوری اینکه اتاق های بازرگانی به ویژه تهران به صورت 
رس��می و مکتوب آمادگ��ی کامل خود را برای هم��کاری با دولت آینده 
اعلام کرده اس��ت، گفت: اتاق به مانند همیشه مطالعاتی را در حوزه های 
مختلف انجام داده که به زودی و در قالبی منسجم تر و به صورت رسمی 

به رئیس جمهوری منتخب ارایه می شود.
رئی��س ات��اق تهران ابراز امی��دواری کرد با توجه به منابع انس��انی و 
طبیعی غنی و توانمندی های بالقوه ای که جمهوری اس��لامی ایران از آن 
بهره مند اس��ت، از آنها بتوان در راس��تای بالقوه کردن در تعامل داخل و 

خارجی بهره برد.
در ادامه این نشست بهادران، کارشناس اقتصادی تحلیل کلی از بودجه 
سال 92 ارائه کرده و گفت: مقایسه درآمدها و هزینه ها منهای درآمدهای 
نفتی نشان می دهد که درآمدهای بودجه معادل 91 هزار میلیارد تومان 

و هزینه های آن معادل 128 هزار میلیارد تومان است.
وی ادامه داد: براساس بودجه درآمدهای نفتی سال گذشته 51 هزار 
میلیارد دلار و در سال جاری 26 میلیارد دلار پیش بینی شده که از این 
میزان 26 درصد باید به صندوق توسعه ملی، 14/5 درصد به وزارت نفت 
و دو درصد بابت عیدی سال قبل کسر شود. براین اساس تنها 57/5 درصد 

بودجه برای امسال باقی می ماند.
این کارش��ناس اقتصادی با تاکید بر این که در بودجه امسال ابزاری 
برای مبارزه با تحریم، کاهش بیکاری و رشد اقتصادی تا هشت درصد دیده 
نشده است بیان کرد: اگر بخواهیم این قانون را امسال اجرا کنیم کسری 
بودجه شدیدی پیش خواهد آمد و در نهایت دیگر نمی شود سیاست های 

پولی و تورم را کنترل کرد.
مسعود دانشمند دیگر عضو اتاق تهران خاطر نشان کرد: در شرایط ویژه، 
بودجه نیز باید ویژه تعریف می ش��د، تحریم های جدید قرار است بر ریال 
ایران عملی شود و این موضوع به شدت بر شرایط داخلی کشور موثر است.

وی افزود: ارزی که تا الان از طریق صرافی ها به صورت ریال وارد کشور 
می شد هدف تحریم ها قرار گرفته و در کجای بودجه راهکاری برای مقابله 

با این تحریم ها دیده می شود.

آمارهای رسمی نشان داد نرخ بیکاری ایتالیا به سطح بالای جدیدی 
در ماه مه رسید.

به گزارش ایس��نا به نقل از موسس��ه ملی آمار ایتالیا، نرخ بیکاری به 12/2 
درصد در ماه مه رس��ید که 0/2درصد بالاتر از ماه آوریل و 1/8 درصد بالاتر از 
یک س��ال گذش��ته بود.نرخ بیکاری در این کشور برای شانزدهمین ماه متوالی 
بالای 10درصد بوده و بالاترین رکورد از زمان آغاز ثبت این آمار در سال 1977 

به شمار می رود.
آمار بیکاری جدید، بعد اجتماعی تدابیر ریاضتی ش��امل کاهش هزینه ها و 
افزایش مالیات ها را بارز می کند.فابریس��یو ساکومانی، وزیر اقتصاد ایتالیا هفته 
جاری اعلام کرد: دولت برای تقویت رش��د اقتصادی، کاهش هزینه  عمومی را 
از سر می گیرد اما در عین حال هشدار داد چنین اقدامی اعتراضات مردمی در 
این کشور رکورد زده را افزایش خواهد داد.طبق آمار منتشر شده، نرخ بیکاری 
جوانان 15 تا 24 ساله ایتالیا به 38/5 درصد رسیده که این عدد نشان می دهد 

از هر 10 جوان ایتالیایی بیش از یک نفر در جست وجوی کار است.

بیکاری در ایتالیا رکورد زد

رئیس اتاق بازرگانی تهران:
گفتمان اعتدال و تدبیر

 باید در عمل به ظهور و بروز برسد

یک کارگزار بورس نس�بت 
به افزایش طمع سود در بورس 

هشدار داد.
اسماعیل فرقی در گفت وگو با 
ایسنا اظهار داشت: در حال حاضر 
پول ه��ای مازاد و س��رگردان افراد 
غیرحرفه ای تبدیل به نقد ش��ده و 
وارد بازار س��رمایه ش��ده است.این 
فعال بازار سرمایه با بیان اینکه جو 
عمومی بسیار خوبی در بازار سرمایه 
حاکم شده و پیش بینی مطلوبی از 
وضعیت بازار می شود، عنوان کرد: 
نمی ت��وان گفت ک��ه این وضعیت 
مثبت همواره ادامه دارد زیرا افزایش 
و کاهش در ذات بازار سرمایه است 
و پیش بینی می ش��ود که در اوایل 
هفته آینده از رشد پرشتاب بورس 
کاس��ته ش��ود.فرقی با بیان اینکه 
شرکت های سرمایه گذاری در حال 
حاضر از زیان خارج شده و سودآور 
شده اند، خاطرنشان کرد: سهامداران 
باید به ارزندگی س��هام دقت کرده 
و ب��ا دید بلند مدت تری به س��هام 
ش��رکت ها نگاه کنند.به گفته  این 
کارگزار بورس، متاس��فانه در حال 
حاضر طمع سود بر احتیاط غالب 
شده است بنابراین سهامداران باید 
در این ش��رایط با احتیاط حرکت 
کرده و با دقت نسبت به خریداری 

سهم اقدام کنند.
وی شائبه حبابی شدن قیمت ها 
در بورس تهران را رد کرد و گفت: 
در ح��ال حاضر قیمت ها در بورس 
تهران حبابی نشده و بورس در حال 
جبران زیان گذشته خود است این 
در حالی  است که در صورت مثبت 
بودن اطلاعات سه ماهه شرکت ها 
این ش��ائبه نیز به ط��ور کامل رد 
می ش��ود اما اگر اطلاعات دوره ای 
شرکت ها مثبت نباشد شائبه حبابی 
شدن تقویت می شود؛ با این   حال 
به دلیل اینکه هنوز گزارش کامل 
ش��رکت ها ارائه نشده نمی توان در 

این خصوص اظهارنظر کرد.
فرق��ی تاکید کرد: این درحالی 
است که اگر شاخص بورس در مدت 
کوتاه بخواهد به روند پرشتاب خود 
ادام��ه داده و در همین مدت وارد 
کان��ال 70 هزار واحدی ش��ود، آن 
زمان است که می توان گفت رشد 
بورس تهران غیر منطقی بوده و بازار 

حبابی شده است.
از سوی دیگر ش��اهین شایان 
آرانی از کارشناس��ان بازار سرمایه 
برخی از اقدامات لازم برای تقویت 
ب��ورس ای��ران در دول��ت آینده را 

تشریح کرد.
وی همچنین بر بازنگری قانون 
بازار اوراق بهادار تاکید کرد و گفت: 
در تجدیدنظر در این قانون می باید 
تعریف مناس��بی از نح��وه تعیین 
اعضاء س��ازمان ب��ورس که تحت 
تاثیر دیدگاه های سیاسی نباشند و 
همچنین اصلاح ساختار حاکمیتی 
و نظارت��ی مورد توج��ه قرار گیرد.
شایان آرانی همچنین به برخی از 
فعالیت ها برای مردمی تر کردن بازار 
بورس کش��ور اش��اره کرد و یادآور 
ش��د: بر این اس��اس باید سهام در 
سراسر کشور در میان مردم پخش 
و س��رمایه گذاری شود که می توان 
طبق اس��تانداردهای موجود آن را 

انجام داد.

یک فعال بازار سرمایه:
طمع سود در بورس 

بر احتیاط
 غالب شده است

رئیس سازمان نظام مهندسی کشور از توقف مصوبه نظارت کاردان های فنی 
بر ساختمان خبر داد و گفت: قرار شده در مدت یک ماه تا 45 روز این تفاهم نامه 

تکمیل و پس از آن به صورت نهایی ابلاغ شود.
س��یدمهدی هاشمی دیروز در نشستی خبری با اشاره به ابلاغ آیین نامه گودبرداری و 
انجام گودبرداری های خطرناک اظهار داشت: در گودبرداری معضلات و مشکلاتی را پیش 
رو داشتیم که به دلیل عدم رعایت استانداردها و قوانین بوجود می آمد و مشکلات زیادی 

را ایجاد کرده است.
وی افزود: با تمهیدات س��ازمان نظام مهندسی استان تهران بازرسی های فوق العاده ای 
از گودبرداری ها انجام گرفت، البته براس��اس قانون این تعهد سازمان نظام مهندسی نبود 
و بای��د مراج��ع مربوط به طراحی، مجری ناظر و بهره بردار وظیفه خود را انجام بدهند اما 
سازمان اعلام کرد که باید قبل از شروع گودبرداری زمان و مکان آن اعلام شود تا سازمان 
کنترل لازم را داش��ته باش��د.رئیس سازمان نظام مهندسی کشور با بیان این که این اقدام 
به صورت کوتاه مدت در دستور کار قرار گرفت، گفت: موضوع تا حدود زیادی موثر بود و 
شاهد کاهش تعداد تخریب ها هستیم و امیدواریم که با اطلاع رسانی بیشتر و دقت عمل 

بالاتر کاهش بیشتری پیدا کند.
هاشمی در پاسخ به پرسشی درباره مخالفت نظام مهندسی با حضور کاردان های فنی 

و نامه به وزیر برای لغو مصوبه نظارت کاردان ها در س��اختمان، اظهار داش��ت: این موضوع 
خواسته نظام مهندسی ساختمان بود که از کاردان ها برای نظارت بر ساخت و ساز کمک 
بگیریم که در این راستا تفاهم نامه هایی با سازمان نظام کاردانی صورت گرفت اما قبل از 
این که تفاهم نامه کامل شود وزارت راه و شهرسازی پس از سهمیه بندی آن را ابلاغ کرد 

که این مغایر با برخی از مواد قانونی و ساز و کارهای اجرایی بود.
وی با بیان این که اگر مهندسان در نظارت کوتاهی می کنند چطور باید کار را به یکباره 
در س��طح علمی و تجربه کم، پایین بیاوریم، افزود: در این صورت چگونه می توان انتظار 
داشت که حوادث کاهش پیدا کند به همین دلیل این موضوع مورد اعتراض سازمان قرار 

گرفت و از تاریخ 29 خرداد این ابلاغ متوقف شد.
هاشمی تصریح کرد: قرار شده که با هماهنگی و نظر موافقان در مدت کوتاه یک ماه 
تا 45 روز این تفاهم نامه تکمیل شده و پس از آن به صورت نهایی ابلاغ شود اما در حال 
حاضر این ابلاغیه اجرایی نمی شود.هاشمی در خصوص ساخت و ساز مسکن مهر، گفت: 
تا دو س��ال پیش اشکالات طرح مس��کن مهر 15 درصد بود که این رقم الان به 2 درصد 
کاهش یافته که این مقدار هم مربوط به همان 15 درصدی است که هنوز برطرف نشده 
است بنابراین از دیدگاه ما مسکن مهر مشکلی ندارد و می تواند با اولویت ساخت در بافت 

فرسوده ادامه پیدا کند.

رئیس سازمان نظام مهندسی:

نظارت کاردان های فنی بر ساخت و ساز متوقف شد


